
 

 

Verslag van de jaarvergadering van de afdeling  
West-Friesland op 23 november 2022 
 
 
Aanwezig: 80 personen 

 
 

1. Opening 
Voorzitter Trude Buysman opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. 
We hebben weer een leuke plek voor de jaarvergadering. Trude bedankt Horizon Flower Family voor de 
gelegenheid om bij hen in deze mooie ruimte te vergaderen. 
 
2022 was een roerig jaar, vooral door de stikstofplannen van het kabinet. Er vonden veel boeren-
protesten plaats. In de plannen is er voor veel boeren geen plaats meer. Er is nog veel onduidelijk en er 
zal nog veel over worden gesproken. De voorzitter merkt op dat de stikstofruimte die vrij komt naar de 
PAS-melders moet gaan, niet naar wegen- en woningbouw e.d. 
Door de wijzigingen in het GLB en mestwetgeving vanaf 2023 zijn er nog meer onzekerheden bij 
gekomen voor verschillende bedrijven. Het wordt verplicht om bufferstroken langs alle waterlopen te 
hebben (3 of 5 meter). Verder zorgt het zevende actieprogramma Nitraatrichtlijn ook voor maatregelen 
m.b.t. vanggewassen en winterteelten. Witloftelers krijgen hier waarschijnlijk mee te maken. 
En last but not least: de energie. Ontwikkelingsbedrijf Noord-Holland Noord kijkt mee hoe je op 
bedrijfsniveau zo goed mogelijk energiebesparende maatregelen kunt nemen. 
Door alle onzekerheden zijn contractprijzen en energieprijzen ook een lastig punt. 
Een lichtpuntje is dat er waarschijnlijk een goede prijs voor tulpen wordt betaald, veel andere bloemen 
zijn er niet. 
 

2. Mededelingen 
Er zijn geen mededelingen. 
 

3. Verslag van de jaarvergadering op 10-11-2021 
Er zijn geen op- of aanmerkingen, het verslag wordt goedgekeurd. 
 

4. Bestuursaangelegenheden 
Er is nog geen nieuwe voorzitter gevonden, Trude vervult deze taak nu als interim-voorzitter. 
Het bestuur zoekt nog portefeuillehouders voor Water, Energie en RO 
In het nieuwe jaar gaat het bestuur op een andere manier werken. Er komt een kernbestuur dat iedere 
maand vergadert, daarnaast worden om de maand vergaderingen met sectoren en portefeuilles 
gehouden. Dat geeft meer ruimte in het besturen, iedereen is druk op het eigen bedrijf.  
De leden worden opgeroepen om er nog eens over na te denken, wie wil zich inzetten voor het bestuur. 
Het is belangrijk om een goed en sterk bestuur te houden.  
Een van de zaken waar het bestuur zich mee bezighoudt is het voorlichten van bijv. burgers en 
gemeenteraadsleden over zaken die van belang zijn voor de agrarische sector. 
 

5. Jaarverslag 2022 
Er zijn geen opmerkingen of vragen over het jaarverslag, dat hiermee wordt goedgekeurd. 
 

6. Financieel verslag over 2021 en Begroting 2023 
De penningmeester licht het financieel verslag en de begroting toe. 
Het boekjaar werd afgesloten met een positief resultaat van € 772,-. Er was een negatief resultaat 
begroot. Vooral door corona werden minder activiteiten georganiseerd en er werd ook vaak online 
vergaderd (lagere bestuurskosten). De kosten waren ongeveer € 4000 lager. 
We hebben te maken met een dalend aantal leden: ongeveer 4% minder leden. Dit heeft gezorgd 
voor ongeveer € 1800 minder contributieopbrengsten dan begroot. 
De Kerstbox-actie heeft iets opgebracht, kosten waren € 3744 en de opbrengsten € 4008, dit heeft  
bijgedragen aan het positieve resultaat. 
Voorgesteld wordt het saldo toe te voegen aan het eigen vermogen. Na verrekening bedraagt het 
vermogen € 102.004,-.  
 
De conceptbegroting van de afdeling voor het jaar 2023 sluit in verband met het beschikbare 
vermogen met een tekort van € 10.534,-. 
De Landbouwvisie wordt het komende jaar geactualiseerd, hiervoor is € 20.000 begroot. We 
zoeken ook sponsors die willen bijdragen aan de visie (ongeveer de helft van het bedrag). 
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In de Landbouwvisie willen we schetsen wat in de sector leeft en een visie geven richting toekomst 
ook m.b.t. actuele thema’s. De visie wordt verspreid bij gemeenten, waterschap en andere partijen, 
zodat ze voor hun toekomstig beleid rekening kunnen houden met belangrijke uitgangspunten voor 
het behouden van een goed agrarisch klimaat in West-Friesland.  
Het wordt een handzaam document met de mogelijkheid om via links meer informatie te kunnen 
lezen (QR-codes). De begeleiding in dit proces kost geld. Ook leden worden middels werkgroepen 
betrokken om na te denken over bedreigingen en kansen per sector. Hieraan zijn ook kosten 
verbonden.  
Het vermogen is nog ruim voldoende en nog gestegen als gevolg van het positieve resultaat. De  
kosten voor de landbouwvisie komen ten laste van het vermogen. 
De contributie kunnen we hetzelfde laten. Voorgesteld wordt de afdelingscontributie niet te 
wijzigen en vast te stellen op € 50,- per bedrijfslid en € 20,- voor overige leden. Mede-ondernemers 
betalen geen afdelingscontributie.  

 
De kascommissie, de heren J. Jong en A. Kok, doen verslag van hun controle van de financiën.  
De administratie zag er keurig uit.  
Het financieel verslag wordt vastgesteld door de vergadering en het bestuur wordt décharge 
verleend voor het gevoerde financiële beleid. 
Voor 2023 is er opnieuw een kascommissie nodig van minimaal 2 personen. Naast Arjan Kok meldt 
René Verdonk zich hiervoor aan.  
 
De voorzitter meldt nog een aantal zaken: 
- Volgende week, op 1 december, is er een spuitlicentie-avond georganiseerd. 
- In januari volgt een avond over cybercriminaliteit (en de problemen die dit kan geven in de 

bedrijfsvoering). 
- Nico Verduin is herbenoembaar voor een nieuwe termijn als regiovoorzitter regio West. Ook andere 

kandidaten kunnen zich melden.  
- Trude wil de minister uitnodigen in het gebied en vraagt wat de leden hiervan vinden (we moeten dan 

wel een zaal vol krijgen). De aanwezigen vinden het een goed idee.  
We gaan proberen hem naar het gebied te halen. 

 
7. Rondvraag 

- Gevraagd wordt naar de spuitlicentieavond. Deelname hieraan kost geld. Moeten de mensen die geen 
punten voor de spuitlicentie nodig hebben maar het wel een interessante avond vinden ook moeten 
betalen. Belangstellenden hoeven niet te betalen. Graag dan even apart aanmelden bij Marjolijn. 

- Aad Schouten merkt op dat de regering geen geld heeft en niet meer schulden mag maken. Hoe 
willen ze dan 3000 bedrijven wegkopen? De EU kijkt kritisch naar de schulden van Nederland. 
Ga je niet mee dan ga je kapot (vergoeding voor de grond is tekort). Actievoeren is weer een optie. 
Het blijft een onzekere situatie, hopelijk weten we vrijdag meer. 

- Opgemerkt wordt dat ze in Spanje grote kudden schapen hebben. Grote honden zorgen ervoor dat de 
wolven op afstand blijven. Die honden eten wel veel, de kosten zijn voor de boer.  
Nedersaksen wil paal en perk stellen aan de wolven. LTO Noord moet samen met anderen 
oplossingen zoeken. Er wordt hard aan gewerkt om een standpunt hierover te bepalen. Je hebt wel de 
natuurorganisaties tegenover je. 

- Kees Nieuweboer: in Noord-Holland wordt FaunaSpot ingevoerd. Voor elke wildsoort (o.a. gans) 
wordt een faunabeheerplan gemaakt door de FBE (ook LTO is in het bestuur vertegenwoordigd). Met  
elkaar wordt een plan gemaakt. Er wordt aan de stoelpoten van het plan gezaagd, de data zijn niet 
helemaal goed (onvoldoende en onvolledig). 
Voor onderbouwing voor het faunabeheerplan wordt FaunaSpot ingevoerd. Alles kun je via de app 
registreren. 
Dit is een verandering voor agrariërs: de koppeling is er niet meer. Je moet aan je jager vragen een 
Excel-overzicht uit te draaien en die moet je opsturen naar BIJ12. Op die manier kan er een goed 
gefundeerd faunaplan worden gemaakt dat niet onderuit wordt gehaald.  
Grondgebruikers worden opgeroepen ook de app te downloaden, je kunt elke keer als je je rondje 
doet jezelf via de app aanmelden en alle handelingen (linten plaatsen, verjagen bijv.) melden. Deze 
informatie kun je bij een schadeaanvraag meesturen om je claim te onderbouwen. Jagers zijn verplicht 
de app te gebruiken, grondgebruikers wordt dringend aangeraden om dit te doen! 
Tot nu toe werd vaak te weinig schade gemeld, met de app wordt dat wel makkelijker. 
Het aanvragen van een schadevergoeding blijft hetzelfde, dit moet je bij BIJ12 doen. 
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- Opgemerkt wordt dat de rattenbestrijding een probleem is. Spuitlicentie met rattenbestrijding komt 
te vervallen (per 1 januari). Dit is eigenlijk diefstal. Je moet nu iemand inhuren en je mag niet meer zelf 
bestrijden.  
De voorzitter zal dit melden bij LTO Noord. Zij neemt het bestuurlijk ook mee. 
Natuurorganisaties hebben ook veel last van ratten, nesten worden leeggevreten door ratten, laat zij 
de ratten maar opruimen. Ze staan er wel achter in ieder geval. 

- Opgeroepen wordt om te gaan stemmen bij de Provinciale Statenverkiezingen in maart. 
Probeer tactisch je stem uit te brengen zodat je een meerderheid krijgt in de Eerste Kamer.  
Ook zijn dan de waterschapsverkiezingen, ook daar belangrijk om te gaan stemmen. Let erop: stem 
agrarisch. 

 
8. Sluiting 

De voorzitter sluit de jaarvergadering en bedankt iedereen voor zijn/haar aanwezigheid. 
 
 
 
Peter Steltenpool houdt een presentatie over het bedrijf. Aansluitend kan het bedrijf worden bekeken. 
 


